

Title (en)
Bearing supporting a rotating shaft.

Title (de)
Lager für eine drehende Welle.

Title (fr)
Palier support d'un arbre tournant.

Publication
EP 0369847 A1 19900523 (FR)

Application
EP 89402934 A 19891024

Priority
FR 8814889 A 19881116

Abstract (en)

The invention relates to a bearing supporting a rotating shaft, of the type comprising an inner collar (12) and an outer collar (10), which are coaxial, and elastic means (14a, 14b) for joining the two collars together. <??>According to the invention, the joining means comprise a series of first elastic strips (14a) which connect a first edge (10a) of the outer collar (10) to a first axially opposite edge (12a) of the inner collar (12) such that the mean plane of each of the first strips (14a) forms a first angle (A) with the axis (X-X) common to the two collars, and a series of second elastic strips (14b) which connect the second edge (10b) of the outer collar (10) to the second edge (12b) of the inner collar (12) such that the mean plane of each of the second strips forms a second angle (B) relative to the said common axis (X-X). <??>Application, in particular, to supporting a motor vehicle transmission shafting. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention concerne un palier support d'un arbre tournant du type comportant une bague intérieure (12) et une bague extérieure (10) coaxiales et des moyens élastiques de liaison (14a, 14b) entre les deux bagues. Selon l'invention, les moyens de liaison comportent une série de premières lames élastiques (14a) qui relient un premier bord (10a) de la bague extérieure (10) à un premier bord (12a) opposé axialement, de la bague intérieure (12) de manière à ce que le plan moyen de chacune des premières lames (14a) forme un premier angle (A) avec l'axe (X-X) commun aux deux bagues, et une série de secondes lames élastiques (14b) qui relient le second bord (10b) de la bague extérieure (10) au second bord (12b) de la bague intérieure (12) de manière à ce que le plan moyen de chacune des secondes lames forme un second angle (B) par rapport audit axe commun (X-X). Application notamment au support d'une ligne d'arbre de transmission de véhicule automobile.

IPC 1-7

F16C 27/00

IPC 8 full level

B60K 17/24 (2006.01); **F16C 27/00** (2006.01); **F16C 27/06** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B60K 17/24 (2013.01 - EP US); **F16C 27/00** (2013.01 - US); **F16C 27/063** (2013.01 - EP US); **F16C 27/066** (2013.01 - EP US);
F16C 2326/06 (2013.01 - EP)

Citation (search report)

- [XP] DE 3719795 A1 19881222 - SKF GMBH [DE]
- [A] DE 1036487 B 19580814 - LAUCHHAMMER MASCHB UND STAHLBA
- [A] FR 1461844 A 19661209 - BORG WARNER
- [A] FR 2404378 A7 19790420 - SPICA SPA [IT]
- [A] GB 979599 A 19650106 - METALASTIK LTD
- [A] US 3018146 A 19620123 - EVERE EUWE GERRIT, et al

Cited by

EP0719695A3; WO2020064489A1; WO2020064796A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0369847 A1 19900523; **EP 0369847 B1 19930113**; DE 68904401 D1 19930225; DE 68904401 T2 19930506; ES 2037450 T3 19930616;
FR 2639072 A1 19900518; FR 2639072 B1 19910208; JP H02256913 A 19901017; US 5033875 A 19910723

DOCDB simple family (application)

EP 89402934 A 19891024; DE 68904401 T 19891024; ES 89402934 T 19891024; FR 8814889 A 19881116; JP 29631589 A 19891116;
US 43060589 A 19891102